
انعکاس اخبار ورزش ایران
7 منهای فوتبال

لیست هانگژو نهایی شد  

 ترکیب یک نفره 
تیر و کمان

بیســت و پنجمیــن نشســت هیــأت 
اجرایــی کمیتــه ملــی المپیــک بــه 

صــورت فوق العــاده برگــزار شــد.
 ســید منــاف هاشــمی دبیــر کل 
کمیته و سخنگوی هیأت اجرایی در 
خصــوص ایــن نشســت فوق العاده 
گفــت: »درآخریــن نشســت ســتاد 
عالــی کــه بــا حضــور وزیــر ورزش 
و جوانــان، معاونیــن وزارتخانــه و 
مســئولین کمیتــه ملــی المپیــک و 
پارالمپیــک برگــزار شــد، سرپرســت 
وزارت ورزش اعــام کرد بهتر اســت 
تصمیمات مربوط به کاروان ورزشی 
ایــران در بازی هــا و کمیتــه ملــی 
المپیــک در خــود کمیتــه و توســط 
اعضــای هیــأت اجرایی گرفته شــود 
کــه بــه همیــن منظــور و در راســتای 
اعمــال سیاســت های وزیــر ورزش، 
نشســت فوق العــاده هیــأت اجرایی 
برگــزار شــد.« دبیــرکل کمیتــه ملــی 
المپیــک بــا اشــاره بــه فــرا رســیدن 
جلسه نهایی ثبت نام لیست کاروان 
ایــران و اعام نهایــی اعضای کاروان 
ورزشــی کشــورمان ادامــه داد: »در 
رشــته وزنه بــرداری بــا 10 وزنه بــردار 
قــا و 3 وزنه بــردار  )7 وزنه بــردار آ
خانــم(، در رشــته ژیمناســتیک بــا 
هماهنگــی خانــم اینچــه درگاهــی و 
به تعداد ورزشــکارانی که لایســنس 
دارنــد بــه بازی هــا اعــزام می شــوند. 
در رشــته اســکیت مقــرر شــد در 
مــواد فری اســتایل و ســرعت در دو 
گــروه آقایــان و بانــوان بــا ظرفیــت 
پیشــنهادی فدراسیون اعزام شوند. 
همچنیــن مقــرر شــد در ســه رشــته 
بدمینتون، تنیس خاکی و تیراندازی 
بــا کمان هر کدام یک نفر از لیســت 
اولیــه )لانــگ لیســت( در صــورت 
موافقــت ســتاد برگــزاری بازی هــا به 

ایــن رشــته ها اضافه شــوند.« 

 تنیس روی میز 
قهرمانی آسیا

شکست مردان 
نهمی بانوان

بیســت و ششمین دوره رقابت های 
تنیــس روی میــز قهرمانــی آســیا در 
کــره جنوبــی، بــا برگــزاری دیدارهای 
مرحلــه یک چهــارم نهایــی بخــش 

مــردان پیگیــری شــد. 
 در یکــی از مهم تریــن دیدارهــای 
ایــن مرحلــه تیــم مــردان ایــران بــه 
مصــاف چیــن تایپــه، نایــب قهرمان 
دوره قبلــی رفــت و بــا نتیجــه 3 بــر 2 
شکســت خــورد و از صعــود به نیمه 
نهایــی باز مانــد.  تیم ایران با ترکیب 
نیما و نوشــاد عالمیان و امیرحسین 
هدایی در این مســابقه حاضر شده 
بــود.  این یکــی از بهترین فرصت ها 
بــرای تاریخ ســازی و کســب مــدال 
تیمــی آســیا بود، زیــرا ایــران با تیمی 
بــازی کــرد کــه نفــر اول خــود یعنــی 
»لیــن یــون جو« نفــر 9 رنکینگ دنیا 
را در اختیــار نداشــت. ضمــن اینکه 
تیم هــای چیــن، کــره جنوبــی و ژاپن 
نیــز در ســمت دیگــر جــدول بودنــد 
و ایــران در صــورت برتــری در ایــن 
مســابقه، در نیمــه نهایــی بــا هنــد 
روبه رو می شــد.  ملی پوشــان تنیس 
روی میــز کشــورمان بــرای کســب 
مقام های پنجم تا هشتم به مصاف 
ســنگاپور می رونــد. همچنیــن در 
این مســابقات تیم تنیــس روی میز 
بانــوان ایــران در رده نهم مســابقات 

قهرمانــی آســیا قــرار گرفت.

سومی  فرنگی کاران 
ایران در مسابقات 

ناشنوایان جهان
ا  ناشــنو ن  ران جــوا فرنگــی کا
از صبــح دیــروز - دوشــنبه 13 
شــهریور مــاه- در پنجمیــن دوره 
مســابقات قهرمانی جهان کشــتی 
آزاد و فرنگــی 2023 ناشــنوایان در 
بیشــکک قرقیزســتان بــه مصاف 
حریفــان خــود رفتنــد و در پایــان با 
کســب 3 مدال طا و 1 مدال نقره 
پس از تیم های ترکیه و قزاقستان 

بــر ســکوی ســوم ایســتادند.

 zخبر

هر بازیکن فوتبال 
ایران که در لیگ 

کشور بازی می کند 
نهایتاً 2 میلیارد 

می ارزد، نه 20 
میلیارد. این همه به 

فوتبال پرداختند؛ 
اما جام جهانی 6 گل 
از انگلیس دریافت 
کرد. پولی که همه 

فدراسیون ها به 
جز کشتی دریافت 
می کنند به اندازه 

دستمزد ویلموتس 
نیست

سه شنبه   14 شهریور 1402  سال بیست و هفتم  شماره 7393   

 zمصاحبه

تیــم ملــی بســکتبال ایــران بــا یکــی از بدتریــن نتایــج تاریــخ خــود بــه کارش در مســابقات قهرمانــی جهــان پایان داد. این در حالی اســت که این تیــم باید خیلی زود بعــد از این نتایج فاجعه بار خــودش را برای حضور در بازی های آســیایی هانگــژو آماده کند. 
تیمی که به لحاظ جســمانی و روانی خســته اســت و بعید اســت که با این فرمان در هانگژو هم به موفقیت برســد. هرچند مصطفی هاشــمی اعتقاد دارد که این تیم باید تحت هر شــرایطی در هانگژو به مدال برســد. هاشــمی که خودش در مقطعی 
هدایــت ایــن تیــم را برعهــده داشــت؛ حــالا اعتقــاد دارد کــه بســکتبال ایــران در مســیر اشــتباهی قــدم برمــی دارد و بــا ایــن روندی که طی می شــود، پیش بینی 5 مــاه آینده هم خیلی دشــوار نیســت: »می توانم از همین حــالا پیش بینی کنم کــه 5 ماه دیگر 

چه چیزی در انتظار بســکتبال ایران اســت. اگر نســبت به بســکتبال ایران عرق داریم، باید خیلی زود مســیر درســت را پیدا کنیم.«

آقای هاشمی عملکرد تیم ملی 
بسکتبال در قهرمانی جهان را 

چطور ارزیابی می کنید؟
چطور باید ارزیابی کنم؟ کسی هست که 
از ایــن تیــم تعریــف کنــد که من نفــر دوم 
باشــم و از عملکــردش تمجید کنم؟ تیم 
ملــی بســکتبال بــه لحــاظ فنــی عملکرد 
بســیار بــدی داشــت و بایــد دیــد کــه چرا 
بــه ایــن روز افتــاده اســت. البتــه بخشــی 
از مشــکات مشــخص اســت؛ نســلی 
تغییــر کــرده و طبیعی اســت که بعضی از 
مشــکات به وجود آمده باشــد اما اینکه 
می گوینــد جوانگرایــی شــده، ابــداً چنین 

اتفاقی در این دوره رخ نداده است.
یعنی جوانگرایی مربوط به گذشته 

است؟
بلــه از مدت هــا پیش جوانگرایــی در تیم 
ملــی اســتارت خــورد و بــه الان مربــوط 
نیســت. بنابرایــن مشــکات تیــم ملی را 
باید در جای دیگر جست و جو کرد. تیمی 
که با مشکات زیادی روبه رو است و باید 

دنبال چرایی این مشکات بگردیم.
چرا؟ شما به عنوان کسی که سال ها 

در این رشته فعالیت کردید، حتماً 
جواب سؤال را بهتر می دانید.

بسکتبال ما مدتی است که راهش را گم 
کــرده و عملکرد فنی تیم اشــتباه اســت. 
بایــد بگردیــم و دلایــل آن را پیــدا کنیــم. 
بایــد ببینیــم که مشــاوره ها غلط بــوده یا 
چــه اتفاقــی رخ داده که ما در این مســیر 
اشــتباه افتادیم. بعید می دانم که منافع 
کشور و منافع بسکتبال این اجازه را بدهد 
که ما به این مسیر اشتباه ادامه بدهیم.

شما چرا نمی شکافید که چه 
اشتباهی رخ داده؟ این مدتی که 

می گویید از چه زمانی بود؟
آدمــی نیســتم کــه در تلــه شــما بیفتــم. 
بســکتبال فقط به یک ســرمربی خاصه 
نمی شــود کــه حــالا همــه  مشــکات هم 
بــه او مربوط شــود. نمی توانیم تقصیرها 
را متوجــه دمیــر بدانیــم. بســکتبال مــا 
و  کــرده  انتخــاب  اشــتباه  را  مســیرش 
بســکتبال فقــط تیــم ملــی بزرگســالان 
نیســت. اســتان ها را داریــم و تیم هــای 
پایــه را داریــم. لیــگ را داریــم و واقعیــت 
این اســت که در تمامی این موارد مســیر 
اشتباه طی شده و باید یک تصمیم کلی 

برای بسکتبال اتخاذ شود.
ولی الان این موضوع مطرح است 

که توان فنی بسکتبال همین 
بوده.

بهترین تیم را بجز جمشیدی و زنگنه برای 
جــام جهانــی انتخــاب کردیم. حتمــاً باید 
لبنان و ساحل عاج را شکست می دادیم. 

حتمــاً بایــد به برزیل و فرانســه با اختاف 
نزدیــک می باختیــم و صددرصــد اعتقاد 
دارم که باید در هانگژو با همین تیم مدال 
بگیریــم. متأســفانه مــا در چند مــاه اخیر 
خیلی هزینه دادیم که برخی نباشند. در 
حالی که همه دشــمن بسکتبال نیستند 
و اگر حرفی زده می شــود از ســر دلسوزی 
اســت؛ نمی توانیم بنشــینیم و ببینیم که 
بسکتبالی که برای ساخته شدن آن خیلی  
افــراد زحمــت کشــیده بودنــد، در حال از 

بین رفتن است.
ولی هنوز ما جواب سؤال قبلی را 
نگرفتیم؛ افول بسکتبال ایران از 

چه زمانی آغاز شد؟
از سال 93 بسکتبال رو به افول گذاشت. 
البته اواســط دهه 90 و اواخر همان دهه 
کمی اتفاقات خوب افتاد اما واقعیت این 
بود که از همان ســال لیگ ضعیف شــد و 
کار سازندگی هم متوقف شد. باید نگاه به 
بسکتبال عوض شود و تصمیمات کان 
برای این ورزش گرفته شــود. جزء به جزء 
مســائل فنی اشــتباه بوده کــه باید تغییر 

کند وگرنه اوضاع بدتر هم می شود.
باید دید این مسأله را مجموعه 
مدیریت فدراسیون می پذیرد 

یا نه.
امیــدوارم که بپذیرند اشــتباه بوده و باید 
در صــدد رفع مشــکاتی که وجــود دارد، 
باشــند. اگر ســال 86 که بســکتبال ایران 

قهرمان آسیا شد به دنبال پشتوانه سازی 
بود، الان با بســیاری از مشــکات روبه رو 

نمی شدیم.
پشتوانه برای نسلی که شاید 

آخرین نفرش هم همین حامد بود.
ایــن نســل خیلــی بــرای بســکتبال ایــران 
افتخار آفریدند. رأس آنها صمد نیکخواه 
بهرامــی و حامــد حــدادی بودند امــا واقعاً 
نتوانستیم برای آنها جایگزین بسازیم. به 
موفقیتــی کــه آنها رقــم می زدند دلخوش 
کردیــم و باعــث شــد یادمــان بــرود کــه 
روزهایــی بــدون آنهــا را خواهیم داشــت. 
هــر چنــد کــه اعتقــاد دارم همیــن الان 
هــم بــدون حامــد می توانیــم حرف هایی 
برای گفتن داشــته باشــیم به شــرطی که 

از داشته های مان خوب استفاده کنیم.
خداحافظی حامد هم در نوع 

خود قابل بحث است. بهتر نبود 
که بماند بعد از بازی های آسیایی 

برود؟
ایــن را بایــد خــود حامد انتخــاب می کرد. 
بایــد دیــد از نظر جســمانی آمــاده بوده یا 
نــه. حامــد آســیب دیدگی داشــت و بایــد 
دید می توانسته در این چند ماه کنار تیم 
ملی باشد یا نه. ضمن اینکه از نظر ذهنی 
هم مهم است که ببینیم می تواند به تیم 

کمک کند یا نه؟
ولی خداحافظی حامد حسرت بزرگی 

برای تیم ملی بسکتبال است.

حتمــاً همین طــور اســت. حامــد حدادی 
تکرار نشــدنی اســت. هر 50 سال یک بار 
یکی مثل حامد که 2 متر و 18 سانتی متر 
قد داشــته باشــد، در ورزش می درخشد. 
البتــه در ورزشــی کــه برنامــه بــرای آینــده 
نــدارد. اگــر در ســال 86 بــا برنامه حرکت 
می کردیــم الان دو تا حامد حدادی دیگر 

داشتیم.
یکی از مشکلاتی که اینجا وجود 

دارد، استفاده نکردن از ستاره ها 
بعد از خداحافظی از دنیای 

قهرمانی است. برای حامد چه 
پیشنهادی دارید؛ ورود به عرصه 

مربیگری و یا مدیریت؟
در این سال ها همیشه خوشحال بودیم 
کــه یکی مثل حامد حدادی را داشــتیم و 
واقعاً الان سخت است که او را در ترکیب 

تیــم ملــی نداشــته باشــیم. در عین حال 
بایــد بــا ایــن واقعیت هــم کنــار بیاییم که 
قهرمانــان بزرگ ورزش هــم به خط پایان 
دوران خــود می رســند. حــالا حامــد هــم 
خــودش بایــد تصمیــم بگیــرد که بعــد از 
دوران قهرمانی چه تصمیمی می گیرد. او 
می تواند مربی بزرگی شود و به بسکتبال 

کمک کند.
در عرصه مدیریت چطور؟

ورود بــه عرصــه مدیریــت کمــی ســخت 
است و دشواری های خاصی دارد اما باید 
دیــد عاقــه حامد به کدام بخش اســت. 
بایــد کمی منتظر ماند و عرق مســابقاتی 
کــه رفتــه خشــک شــود و بعــد در این باره 
به او کمک کرد. اما حامد برند بسکتبال 
اســت و می توان در سطح بین الملل از او 

استفاده کرد.

 

 

تیم ملی هاکی روی چمن مردان 
ایران کار بزرگی کرد و توانست به 
دسته اول آسیا صعود کند. این 

رشته در ایران چقدر سابقه  دارد؟
هاکــی روی چمــن بانــوان حــدود دو ســال 
اســت کــه در ایــران فعالیــت می کنــد. در 
مــردان هــم ســال ها پیــش فعالیــت آن 
آغاز شــده اما این فعالیت به طور مداوم 
نبــوده اســت. چــون بــه فدراســیون هاکــی 
بودجــه ناچیــزی داده می شــد. مرحــوم 
شــفیع کــه ســال ها رئیــس فدراســیون 
هاکــی بــود هــم تنهــا در هاکــی داخــل 
ســالن فعالیــت می کــرد. مــا در هاکــی 

داخــل ســالن ســوم جهــان هســتیم و در 
هاکــی روی چمــن توانســتیم از دســته 
دوم آســیا بــه دســته اول صعــود کنیــم.

جالــب اینکــه پیــش از ایــن هیــچ وقــت 
در دســته دوم هاکــی روی چمــن آســیا 

شــرکت نکــرده بودیــم.
بازیکنان تیم ملی هاکی روی چمن 

از این رشته درآمدی هم دارند؟
مــا در تیــم ملــی هاکــی روی چمــن 
چندیــن لژیونــر داریــم کــه یکــی از آنهــا در 
ــد و برخــی  ــازی می کن ــورگ آلمــان ب هامب
دیگــر از بازیکنــان هــم در تیم هــای 

ترکیــه ای حضــور دارنــد.
در ایران هاکی روی چمن داریم؟

مــا امســال مســابقات هاکــی روی چمــن 
قهرمانــی کشــور را برگــزار کردیــم و قصــد 
داریــم لیــگ ایــن رشــته را هــم راه انــدازی 

کنیــم. البتــه لیــگ هاکــی داخــل ســالن 
را داریــم کــه شــرایط بســیار خوبــی دارد.

در خصوص مدیران غیرورزشی 
که ریاست فدراسیون ها را بر 

عهده می گیرند انتقادهای زیادی 
می شود. شما چه نظری درباره این 

انتقادها دارید؟
اگــر مدیــر توانمنــدی بــه عنــوان رئیــس 
فدراســیون انتخــاب شــود ایــن مســأله 
چــه ایــرادی دارد؟ اینکه بخواهیم حضور 
مدیــران را در ورزش محــدود کنیــم کار 
درســتی نیســت. رئیــس فدراســیون در 
وهلــه اول بایــد بتوانــد پول به فدراســیون 
تحــت مدیریــت خــود تزریــق کنــد. در 
ورزش دنیــا هــم پــول حــرف اول را می زند. 
مثــاً اگــر جــام جهانــی فوتبــال را بــه قطــر 
دادنــد بــه ایــن خاطــر نبــود کــه امیــر قطــر 

را دوســت داشــتند؛ بلکــه چشم شــان بــه 
جیــب امیــر قطــر بــود.

 برخی از رؤسای  فدراسیون ها مانند 
سجاد انوشیروانی، علیرضا دبیر 
و جواد داوری که سابقه ورزش 

حرفه ای دارند توانستند عملکرد 
موفقی داشته باشند؟

یــد در بازی هــای  نهــا را با عملکــرد آ
آســیایی دیــد. البتــه بســکتبال عملکــرد 
ضعیفــی در جــام جهانــی داشــت و از آخــر 

تیــم دوم مســابقات شــد.
شما نسبتی با سعید فائقی هم 

دارید.
بله. او پسر عمه من است.

پس حضورتان در ورزش از طریق 
او بوده؟

نــه. کســی بــرای مــن پارتــی بــازی نکــرده 

اســت. زمانــی کــه بــه عنــوان رئیــس 
ورزش دانشــگاه آزاد منصــوب شــدم 
یــک اتــاق دو در دو بــه مــن تحویــل داده 
شــد. در خصــوص پســرعمه ام هــم او 
مدیــر توانمنــدی بــوده و الان هــم بــه مــن 
مشــاوره می دهد. پســر فائقی هم در امور 
بین الملــل بــه مــا کمــک می کند و توانســته 

مربیــان خارجــی خوبــی را پیــدا کنــد.
شما جزو مدیران خوش صحبت 

ورزش ایران هستید و مدیران 
ورزش به شما و صحبت هایتان 

علاقه زیادی دارند. دلیل این 
محبوبیت چیست؟

چــون مــن آدم ســالمی هســتم و هیــچ 
وقــت در پشــت پــرده چیــزی نداشــتم. 
ضمــن اینکــه آذری زبــان هســتم و شــاید 
ایــن لهجــه مــن در محبوبیتــم نقــش 

دارد. )باخنــده(
 آینده مدیریتی تان را کجا می بینید؟ 

دوست دارید روزی به عنوان وزیر 
ورزش یا رئیس کمیته ملی المپیک 

فعالیت کنید؟
شــما بــه بیوگرافــی مــن نــگاه کنیــد. مــن 
اســتاد تمــام دانشــگاه هســتم و همــه 
مــدارج علمــی را طــی کــرده ام. خــودم 
نبایــد دنبــال ایــن باشــم کــه وزیــر ورزش 
یــا رئیــس کمیتــه ملــی المپیک شــوم. اگر 
می خواهنــد در ایــن نهادهــا فعالیــت کنــم 

ــد. ــم بیاین ــد دنبال بای
و سؤال آخر اینکه شما هم جزو 
رؤسای فدراسیون هایی هستید 
که از توجه بیش از حد به فوتبال 

گلایه دارید؟
ببینیــد هــر بازیکــن فوتبــال ایــران کــه 
در لیــگ کشــور بــازی می کنــد نهایتــاً 2 
میلیــارد مــی ارزد، نــه 20 میلیــارد. ایــن 
همــه بــه فوتبــال پرداختنــد؛ امــا جــام 
ــی 6 گل از انگلیــس دریافــت کــرد.  جهان
پولــی کــه همــه فدراســیون ها بــه جــز 
کشــتی دریافــت می کننــد بــه انــدازه 

دســتمزد ویلموتــس نیســت. 

در هاکی لژیونر داریم

 قدیمی: به هر فوتبالیست
2 میلیارد بدهند، نه 20 میلیارد

بهرام قدیمی یکی از مدیران باســابقه ورزش کشــور محســوب می شــود. مدیری که ســال ها ریاســت ورزش دانشــگاه آزاد را بر عهده داشــت و در حال حاضر هم ریاســت فدراســیون هاکی را بر عهده دارد. با او گفت وگویی 
انجــام دادیــم. در این گفت و گو قدیمی از هر دری ســخن گفت.

مثل حامد حدادی هر 50 سال یکی می آید
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